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Ad.1. OTWARCIE I STWIERDZENIE QUORUM 
 
  Na podstawie art. 19 ust.2 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku                     

o samorządzie gminnym otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Gminy 

Pan Krzysztof Kaszuba. 
Na podstawie listy obecności stwierdził quorum do podjęcia prawomocnych 

uchwał. 

Przewodniczący Rady Gminy powitał radnych, sołtysów oraz zaproszonych 

gości: 

• Pana Marka Lewandowskiego – Administratora Agencji Nieruchomości 

Rolnych Jednostka Gospodarcza Zasobu w Świdwinie 

• Pana Rafała Terleckiego – Kierownika Agencji Restrukturyzacji                       

i Modernizacji  Rolnictwa 

• Pana Stanisława Tyszkiewicza – Kierownika Rejonowego Ośrodka 

Doradztwa Rolniczego 

• Pana Krzysztofa Wasicionka – Dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg 

w Świdwinie 

• Pana Zdzisława Pawelca – Wójta Gminy Świdwin 

• Pana Kazimierza Lechockiego – Zastępcy Wójta Gminy Świdwin 

• Panią Renatę Kamińską – Skarbnika Gminy 

• Panią Kazimierę Seżysko – Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej 

• Panią Krystynę Miodowską – Kierownika Referatu Rolnego Urzędu 

Gminy 

• Pana Ryszarda Miedzika – Prezesa Gminnego Zakładu Gospodarki 

Komunalnej 

• Pana Sebastiana Basiejko – Kierownika Referatu Oświaty Urzędu 

Gminy 

• Panią Irenę Sołtowską – Dyrektora Zespołu Szkół w Bierzwnicy 

• Panią Bożenę Kulikowską – Inspektora ds. Promocji Gminy 

• Panią Emilię Wiszniewską – Podinspektora ds. Promocji Gminy 
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Ad.2. ZATWIERDZENIE PROTOKOŁU Z OSTATNIEJ SESJI 
 
Pan Przewodniczący poinformował, że protokół z ostatniej sesji wyłożony był 

do wglądu w Biurze Rady. Uwag nie wniesiono.  

Radni w głosowaniu jawnym protokół przyjęli jednogłośnie. 

 

Ad.3. PRZYJĘCIE PORZĄDKU OBRAD 
 

Przewodniczący Rady Pan Krzysztof Kaszuba poinformował, że porządek 

obrad podany był w zaproszeniach na sesję. Innych propozycji nie było. 

 

W głosowaniu jawnym radni porządek obrad przyjęli jednogłośnie,                               

a przedstawia się on następująco: 

 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 

2. Zatwierdzenie protokołu z ostatniej sesji. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Interpelacje radnych. 

5. Sprawozdanie Przewodniczących Komisji Rady Gminy i Wójta Gminy 

z prac w okresie między sesjami. 

6. „Czas dla Samorządów”. 

7. Inwestycje gminne w 2011 roku 

8. Sprawozdanie ze złożonych wniosków do PROW. 

9. Dyskusja. 

10. Podjęcie uchwał: 

• Nr X/92/2011 Rady Gminy Świdwin z dnia 6 września 2011 r. w sprawie 

zatwierdzenia zmian do Planu Odnowy Miejscowości Kluczkowo 

 

• Nr X/93/2011 Rady Gminy Świdwin z dnia 6 września 2011 r. w sprawie 

zatwierdzenia zmian do Planu Odnowy Miejscowości Lekowo 

 

• Nr X/94/2011 Rady Gminy Świdwin z dnia 6 września 2011 r. w sprawie 

zatwierdzenia zmian do Planu Odnowy Miejscowości Łąkowo 

 

• Nr X/95/2011 Rady Gminy Świdwin z dnia 6 września 2011 r. w sprawie 

zatwierdzenia zmian do Planu Odnowy Miejscowości Bierzwnica 

 

• Nr X/96/2011 Rady Gminy Świdwin z dnia 6 września 2011 r. w sprawie 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Zabudowa 

jednorodzinna Krosino” 

 

• Nr X/97/2011 Rady Gminy Świdwin z dnia 6 września 2011 r. w sprawie 

przyjęcia do realizacji projektu „Równe szanse w edukacji” 
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finansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego 

 

• Nr X/98/2011 Rady Gminy Świdwin z dnia 6 września 2011 r. w sprawie 

przyjęcia do realizacji projektu „Dogonić świat” finansowanego ze 

środków Europejskiego Funduszu Społecznego 

 

• Nr X/99/2011 Rady Gminy Świdwin z dnia 6 września 2011 r. w sprawie 

powołania zespołu opiniującego do wyboru ławników 

 

11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

12. Wolne wnioski. 

13. Zakończenie. 

 

Ad.4. INTERPELACJE RADNYCH 
 

• Radny Pan Antoni Giluk, w imieniu mieszkańców Cieszeniewa, zwrócił 

się z prośbą o wyjaśnienie, jakie kroki zostały podjęte w sprawie 

bezpodstawnego wezwania straży pożarnej. Incydent powtórzył się 
dotychczas trzykrotnie.  

 

• Radny Pan Łukasz Pugacz zwrócił uwagę na problem cieknącego dachu 

na przystanku autobusowym w Bierzwnicy. 

Sygnalizował ponadto potrzebę osłonięcia tegoż przystanku od strony 

zachodniej przeciwko silniejszym podmuchom wiatru. 

Pan Radny podkreślił także konieczność naprawy drogi. Droga jest 

uszkodzona na wysokości przystanku autobusowego. Zapadł się bruk. 

 

• Radny Pan Andrzej Wiśniewski zwrócił uwagę, w imieniu 

mieszkańców Kunowa, na konieczność utworzenia przystanku 

autobusowego w w/w wsi.  

Sygnalizował problem zaistniały w Lekowie, gdzie w znacznej części wsi 

nie ma oświetlenia. 

 

• Radna Pani Justyna Twardys zaznaczyła konieczność zmiany miejsca 

zatrzymywania się autobusów w Przybysławiu. Dotychczas autobusy 

zatrzymywały się na przystanku. Pani Radna zasugerowała zmianę 
miejsca zatrzymywania się autobusów z przystanku na zatoczkę koło 

krzyża. 

 

• Radny Pan Krzysztof Kaszuba zwrócił się z do Pana Sebastiana 

Basiejki z pytaniem dotyczącym przebiegu transportu dzieci do szkół.  

 

• Radna Pani Halina Cybul zasygnalizowała problem z dowozem dzieci z 

Ząbrowa oraz okolicznych wsi do szkół. Autobus PKS, którym dojeżdżają 
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dzieci jest nadmiernie przepełniony. Jest to autobus liniowy, którym poza 

dziećmi podróżują także dorośli. Pani Radna zaznaczyła konieczność 
utworzenia dodatkowego kursu autobusu o godzinie 9:20, którym 

mogliby podróżować dorośli mieszkańcy udający się do Świdwina. 

 

• Radny Pan Krzysztof Kaszuba zwrócił się z prośbą o wyjaśnienie do 

Pana Marka Lewandowskiego w sprawie planów Agencji wobec 

budynków po byłym PGR w miejscowości Klępczewo oraz Krosino.                   

Wg Pana Radnego obiekty te stanowią niebezpieczeństwo dla życia                    

i zdrowia dzieci bawiących się w ich pobliżu. 

Pan Marek Lewandowski odpowiedział, iż jest wystawiona oferta 

sprzedaży budynków w Klępczewie i Krosinie. Procedura przetargu 

dotycząca budynków w Krosinie ma być rozstrzygnięta 16 września 2011 

roku. 

 

 

Ad.5. SPRAWOZDANIE PRZEWODNICZĄCYCH KOMISJI RADY 
GMINY    I WÓJTA GMINY Z PRAC W OKRESIE MIĘDZY SESJAMI 
 
Sprawozdanie z pracy Urzędu Gminy w okresie między sesjami Rady złożył 

Wójt Gminy Pan Zdzisław Pawelec.  
Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.  

 
Ad.6. „ CZAS DLA SAMORZĄDÓW” 
 

• Sołtys Berkanowa Pan Lech Lipka poruszył kwestię budynków 

gospodarczych po byłym PGR. Zwrócił się do Administratora Agencji 

Nieruchomości Rolnych Pana Marka Lewandowskiego z pytaniem, 

dlaczego budynki te nie były udostępnione do sprzedaży. Zabudowania 

niszczały, a następnie zostały rozebrane przez firmę najętą przez Agencję.  
 

• Sołtys Bełtna Pan Tadeusz Wilk zwrócił się z pytaniem do Pana Wójta, 

czy po zakończonej wycince drzew na drogach gminnych istnieje prawna 

możliwość spalenia gałęzi. 
 

• Sołtys Kluczowa Pan Adam Kępa pytał Pana Wójta o termin 

przekazania biblioteki wiejskiej pod pieczę pani świetlicowej. Podkreślił, 
że dzieci mają obecnie uniemożliwiony dostęp do książek. Ponadto pytał, 

czy biblioteka nie ulegnie likwidacji.  

 

♦ Pan Sołtys zaznaczył konieczność likwidacji słupa elektrycznego, 

gdyż znajduje się on w pasie drogowym. 
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♦ Pan Sołtys Kępa zasygnalizował problem przejazdu drogą koło 

posesji Pana Potyralskiego. Pan Winiszewski w trakcie przejazdu 

drogą został obrzucony kamieniami przez Pana Potyralskiego 
 

• Sołtys Rusinowo Pan Adam Bieńczak zwrócił uwagę na problemy                   

z oświetleniem we wsi Rusinowo. Przez większą część nocy nie świeci się 
tam światło. Stwarza to doskonałe okoliczności do dokonywania 

kradzieży, których liczba w ostatnim czasie znacząco wzrosła.  

 
Ad.7. INWESTYCJE GMINNE W 2011 ROKU 
 
Informację z pracy Referatu infrastruktury złożyła Podinspektor ds. Promocji 

Pani Emilia Wiszniewska. 
 

Pracownicy referatu zajmują się inwestycjami na terenie gminy, pozyskiwaniem 

środków zewnętrznych, w tym unijnych, promocją gminy oraz współpracą                          
z zagranicą. 
 

Aktualnie realizowane są następujące działania: 

- 27 lipca br. złożono wniosek pn. „Budowa rekreacyjnych placów zabaw                       
w Bierzwnicy, Rusinowie i Starym Przybysławiu – gm. Świdwin”                          

o przyznanie pomocy do Urzędu Marszałkowskiego za pośrednictwem Lokalnej 

Grupy Działania – Powiatu Świdwińskiego w ramach działania 413 – 

Wdrażanie Lokalnych Strategii Rozwoju dla operacji, które odpowiadają 
warunkom przyznania pomocy w ramach działania Odnowa i rozwój wsi. 

Projekt zostanie zrealizowany w  bieżącym roku ze środków gminy Świdwin. 

Całkowity koszt zadania to 101450,76 zł brutto, w tym dofinansowanie ze 

środków UE – Europejskiego Funduszu Rolnego Rozwoju Obszarów Wiejskich  

to kwota: 65984,00 zł. 

- 29 lipca br. złożono wniosek pn. „III Rusinowskie Lato z folklorem – 
spotkanie wielu kultur” o przyznanie pomocy do Urzędu Marszałkowskiego za 

pośrednictwem Lokalnej Grupy Działania – Powiatu Świdwińskiego w ramach 

działania 413 – Wdrażanie Lokalnych Strategii Rozwoju dla małych projektów, 

tj. operacji, które nie odpowiadają warunkom przyznania pomocy w ramach 

działań Osi 3, ale przyczyniają się do osiągnięcia celów tej osi. Projekt zostanie 

zrealizowany w  przyszłym roku. Całkowity koszt zadania to 7584,32 zł brutto, 

w tym wnioskowane dofinansowanie ze środków UE – Europejskiego Funduszu 

Rolnego Rozwoju Obszarów Wiejskich  to kwota: 4518,00 zł. 

- 29 lipca br. złożono wniosek pn. „Witacze – źródłem informacji i promocji 
gminy Świdwin” o przyznanie pomocy do Urzędu Marszałkowskiego za 

pośrednictwem Lokalnej Grupy Działania – Powiatu Świdwińskiego w ramach 

działania 413 – Wdrażanie Lokalnych Strategii Rozwoju dla małych projektów,                  
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tj. operacji, które nie odpowiadają warunkom przyznania pomocy w ramach 

działań Osi 3, ale przyczyniają się do osiągnięcia celów tej osi. Projekt zostanie 

zrealizowany w  przyszłym roku. Całkowity koszt zadania to 30098,10 zł brutto, 

w tym wnioskowane dofinansowanie ze środków UE – Europejskiego Funduszu 

Rolnego Rozwoju Obszarów Wiejskich  to kwota: 17129,00 zł. 

- 29 lipca br. złożono wniosek pn. „Wyposażenie zespołu ludowego Barwinok                
w stroje ludowe i instrumenty muzyczne” o przyznanie pomocy do Urzędu 

Marszałkowskiego za pośrednictwem Lokalnej Grupy Działania – Powiatu 

Świdwińskiego w ramach działania 413 – Wdrażanie Lokalnych Strategii 

Rozwoju dla małych projektów, tj. operacji, które nie odpowiadają warunkom 

przyznania pomocy w ramach działań Osi 3, ale przyczyniają się do osiągnięcia 

celów tej osi. Projekt zostanie zrealizowany w  przyszłym roku. Całkowity koszt 

zadania to 7104,00 zł brutto, w tym wnioskowane dofinansowanie ze środków 

UE – Europejskiego Funduszu Rolnego Rozwoju Obszarów Wiejskich  to 

kwota: 4042,00 zł. 

- 1 września br. złożono wniosek pn. „Spotkania przedstawicieli 
samorządowych             i społecznych gmin Świdwin i Sanitz” w ramach 

Programu Europa dla obywateli, działanie 1. Aktywni obywatele dla 
Europy, poddziałanie 1.1 Spotkania mieszkańców miast partnerskich                     
i Instytucją odpowiedzialną za wdrożenie programu na poziomie wspólnotowym 

jest Agencja Wykonawcza ds. Edukacji, Kultury i Sektora Audiowizualnego 

EACEA z siedzibą w Brukseli. Gmina Świdwin ubiega się o dofinansowanie                

w wysokości 7000 euro. 

- Referat współpracuje aktywnie z organizacjami pozarządowymi, szkołami, 

przekazuje informacje o konkursach, projektach, szkoleniach, pomaga                       

w opracowaniu wniosków, zamieszcza informacje o działaniach stowarzyszeń 
na stronie internetowej gminy Świdwin oraz w „Panoramie Powiatu 

Świdwińskiego”. 

 - trwa konkurs pn. „100 placów zabaw na 100 lat NIVEA”. Gmina Świdwin 

zgłosiła 3 lokalizacje placów zabaw w miejscowościach: Bierzwnica, Rusinowo 

i Przybysław.  Głosować można codziennie do 31 października br. Bardzo 

prosimy o głosy. Rusinowo ma szansę na plac zabaw.  

- referat współpracuje z Panoramą Powiatu Świdwińskiego, redaguje artykuły, 

przekazuje wiadomości z sołectw, szkół, wydarzeń gminnych do prasy. 

 
Ad. 8. SPRAWOZDANIE ZE ZŁOŻONYCH WNIOSKÓW DO PROW 
 
Informację o złożonych wnioskach do PROW złożyła Inspektor ds. Promocji 

Gminy Pani Bożena Kulikowska. 
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W bieżącym roku złożono dwa wnioski na dofinansowanie z Europejskiego 

Funduszu Społecznego, w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki, 

1. Priorytet IX. Rozwój wykształcenia i kompetencji w regionach, 

Działanie 9.1 Wyrównywanie szans edukacyjnych i zapewnienie 

wysokiej jakości usług edukacyjnych świadczonych w systemie 

oświaty, Poddziałanie 9.1.2 Wyrównywanie szans edukacyjnych 

uczniów z grup o utrudnionym dostępie do edukacji oraz 

zmniejszanie różnic w jakości usług edukacyjnych – wniosek pn. 

„Równe szanse                 w edukacji”.  
       Wartość projektu – 531.049,- 
       Dofinansowanie – 100% 

Projekt będzie realizowany w szkołach podstawowych w Bierzwnicy i Lekowie 

oraz w filii w Oparznie.  

Głównym celem projektu jest podniesienie poziomu wiedzy uczniów Szkół 

Podstawowych  w Gminie Świdwin w wyniku realizacji zajęć pozalekcyjnych. 

W ramach projektu wszyscy uczniowie z klas IV-VI ze szkół podstawowych 

będą uczestniczyli w zajęciach pozalekcyjnych takich jak: matematyka, 

przyroda, j.polski, informatyka, plastyka oraz w wyjazdach edukacyjnych 

między innymi do teatru, filharmonii, TVP Szczecin, kino – wycieczki 

jednodniowe, Centrum Nauki „Kopernik” w Warszawie, Sejm, Muzeum 

Powstania Warszawskiego (3 dni), Oceanarium i Teatru Muzycznego w Gdyni 

(2 dni), Karkonoskiego Parku Narodowego (5dni), ponadto będą realizowane 

wyjazdy do Centrum Edukacji Ekologicznej i Krajoznawstwa "Salamandra                  

w Myśliborzu, Ogrodów Hortulus w Dobrzycy, Ogrodu Dendrologicznego                               

w Przelewicach oraz wycieczka objazdowa do wybranych Parków Narodowych 

(4 dni) . 

Do szkół zakupiony zostanie również niezbędny do prowadzenia zajęć sprzęt                                   
i oprogramowanie, min.: tablice interaktywne, mikroskopy, laptopy, telewizor, 

DVD tablice edukacyjne oraz słowniki, atlasy, tablice edukacyjne. 

 

Projekt systemowy dla klas I – III 
 
2. Priorytet IX. Rozwój wykształcenia i kompetencji w regionach, 

Działanie 9.1 Wyrównywanie szans edukacyjnych i zapewnienie 

wysokiej jakości usług edukacyjnych świadczonych w systemie 

oświaty, Poddziałanie 9.1.2 Wyrównywanie szans edukacyjnych 

uczniów z grup o utrudnionym dostępie do edukacji oraz 

zmniejszanie różnic w jakości usług edukacyjnych – wniosek pn. 

„Dogonić Świat”.  
        Wartość projektu – 73.516,10 
        Dofinansowanie – 100% 

Projekt będzie realizowany w szkołach podstawowych w Bierzwnicy i Lekowie 

oraz w filii w Oparznie.  
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Głównym celem projektu jest wyrównywanie szans edukacyjnych poprzez 

indywidualizację procesu kształcenia dzieci z klas I-III w 100% szkół 

podstawowych funkcjonujących w Gminie Świdwin, dostosowane do 

zdiagnozowanych potrzeb edukacyjnych. 

W ramach projektu wszyscy uczniowie z klas I-III będą uczestniczyli                   

w zajęciach pozalekcyjnych takich jak: gimnastyka korekcyjna, matematyka, 

zajęcia rozwijające,  j. polski, zajęcia logopedyczne. 

Do szkół zakupiony zostanie również niezbędny do prowadzenia zajęć sprzęt               
i oprogramowanie, min.: tablice interaktywne, wibrator logopedyczny oraz 

pakiety do diagnozowania i korygowania dysfunkcji i dysharmonii 

rozwojowych 

 

Wnioski złożone w 2011r. w ramach Programu Rozwoju Obszarów 
Wiejskich: 
 

1. Poprawa infrastruktury kulturalno – rekreacyjnej w miejscowościach: 

Kluczkowo, Lekowo i Łąkowo – gmina Świdwin. 

Budowa placów zabaw w tych miejscowościach. Wartość zadania 

92196,88zł 

Remonty świetlic wiejskich. Wartość inwestycji 592041,00zł. 

 

W tym roku w ramach współpracy z niemiecką gminą Sanitz w październiku 

planowany jest wyjazd grupy ok. 40 osób z wizytą do Sanitz. 

W skład delegacji wejdą m.in. : dyrektorzy szkół, nauczyciele, przedstawiciele 

OSP, przedsiębiorców, Dąbrowiacy, Prezesi Klubów Sportowych, Radni, 

władze gminy i pracownicy samorządowi. 

 

Raz w miesiącu ukazuje się Panorama „Powiatu Świdwińskiego’, do której 

pracownicy referatu zbierają i przygotowują materiały prasowe. 

 

Wójt Gminy Pan Zdzisław Pawelec poinformował radnych o wykonanych                    

i planowanych inwestycjach. I tak: 

 

Inwestycje wykonane 
 
- Kanalizacja Łąkowo 
  Kanalizacja i oczyszczalnia w miejscowości Łąkowo – zbudowano sieć 

kanalizacyjną PCV φ 200 i 160 o długości 1768 mb oraz wybudowano 

oczyszczalnie ścieków BIOEKOL 340 HYBRYDA o przepustowości 

dobowej 50,7 m
3 

, przepompownie ścieków P1 i P2 oraz rurociąg tłoczny 

1020 mb 

Koszt całkowity inwestycji 1.482.865,16 zł. 
 

- Kanalizacja Lipiec 
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  Kanalizacja i oczyszczalnia w miejscowości Lipce – zbudowano sieć 
kanalizacyjną PCV φ 200 i 160 o długości 638 mb oraz wybudowano 

oczyszczalnie ścieków BIOEKOL 130 HYBRYDA o przepustowości 

dobowej 20,3 m
3 
 

Koszt całkowity inwestycji 490.025,29 zł.  

 

- Kanalizacja Krosino 
  Kanalizacja miejscowości Krosino – wybudowano sieć kanalizacyjną           

o długości 1.850 mb oraz rurociąg tłoczny o długości 235,5 mb. W ramach 

robót nawierzchniowych wykonano remont chodnika przy drodze 

wojewódzkiej według projektu WZD Koszalin oraz remont odcinka 

chodnika przy drodze administrowanej przez AMW w Szczecinie 

Całkowity koszt inwestycji 884.237,31 zł.  

- Wodociąg Przymiarki i Świdwinek 
  Wodociąg Krosino – Przymiarki – wykonano sieć wodociągową DN φ 100 

o długości 2.960 mb oraz przyłączono do sieci w Przymiarkach                              

z postawieniem hydrantów 

Całkowity koszt 196.691,02 zł.  

 

Wodociąg Świdwinek – wykonano sieć wodociągową DN φ 100                           

o długości 2.330 mb wraz z budową sieci rozprowadzającej w 

miejscowości Świdwinek do odbiorców. 

Całkowity koszt 238.957,86 zł. 

- Termomodernizacja szkoły w Lekowie i Bierzwnicy 
  Zespół Szkół Lekowo – w ramach termomodernizacji wykonano 

docieplenie ścian zewnętrznych, stropu oraz piwnicy budynku. 

Wymieniono pokrycie dachowe na blachodachówkę wraz z dociepleniem 

dachu wełną mineralną, wymieniono stolarkę okienną i drzwiową na PCV 

oraz wymieniono zawory grzejnikowe. 

Koszt całkowity 497.005,06 zł. 

 

Zespół Szkół Bierzwnica – w ramach termomodernizacji wykonano 

docieplenie ścian zewnętrznych, stropu oraz piwnicy budynku. 

Wymieniono pokrycie dachowe na Sali gimnastycznej wraz                                  

z dociepleniem dachu, wymieniono stolarkę okienną i drzwiową na PCV  

Koszt całkowity 566.884,63 zł.  

 

- Kanalizacja Lekowo, Oparzno, Bierzwnica 
  Lekowo – kanalizacja sanitarna PCV φ 200 i 160 2900 mb (roboty ziemne, 

montażowe, roboty nawierzchniowe), rurociąg tłoczny 650 mb, 

przepompownia ścieków P1 

 

Oparzno – kanalizacja sanitarna PCV φ 200 i 160 1.500 mb (roboty 
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ziemne, montażowe, roboty nawierzchniowe), rurociąg tłoczny – 380 mb, 

przepompownia ścieków P1 

 

Bierzwnica – kanalizacja sanitarna PCV φ 200 i 160 350 mb  (roboty 

ziemne, montażowe, roboty nawierzchniowe), rurociąg tłoczny – 50 mb 

 

Całkowity koszt inwestycji 1.647.982,91 zł.  

 

Ad.9. D Y S K U S J A 
 

• W dyskusji Przewodniczący Rady Pan Krzysztof Kaszuba poruszył 

kwestię inwestycji gminnych. Inwestycje nie funkcjonują tylko w sferze 

zamiarów, ale są realizowane w rzeczywistości. Czynione przez Gminę 
inwestycje umożliwiają, między innymi wyrównywanie szans między 

dziećmi ze wsi i miast.  

Pan Kaszuba zasygnalizował konieczność wyjaśnienia nieporozumień 
dotyczących inwestycji poczynionych przez Gminę w Łąkowie.                       

Wg niektórych mieszkańców są to inwestycje niedokończone. Zwracają 
oni uwagę na nienaprawioną siatkę oraz inne drobne usterki.  

 

• Wójt Pan Zdzisław Pawelec odpowiedział, że informacje o usterkach są 
zbierane i naprawy są przeprowadzane na bieżąco. Często natomiast 

pojawiają się zgłoszenia o charakterze roszczeniowym. Po odbiorze 

technicznym cała instalacja funkcjonuje bez zastrzeżeń, a to jest fakt 

najistotniejszy. 

 

• Sołtys Pan Lech Lipka poruszył kwestię świetlic wiejskich                              

w Berkanowie oraz w Ząbrowie. W Berkanowie świetlica jest zaniedbana 

i zapomniana. W Ząbrowie zaś są widoczne poważne uszkodzenia sufitu. 

Pan sołtys ocenił w tym kontekście negatywnie pracę jednostki 

zajmującej się promocją Gminy.  

Pan Sołtys Lipka poruszył także kwestię budowy drogi. 

 

• Sołtys Lekowa Pani Maria Świątczak zasygnalizowała konieczność 
wyjaśnienia, w jaki sposób gospodarstwa rolne w Lekowie mają być 
przyłączone do sieci kanalizacyjnej. Czy każdy gospodarz ma zapewnić 
przyłącze we własnym zakresie czy pozostaje to w gestii gminy.  

Pani Sołtys pytała ponadto czy w Lekowie w najbliższej przyszłości 

powstanie chodnik dla pieszych. 

 

• Wójt Pan Zdzisław Pawelec odpowiedział w pierwszej kolejności na 

pytanie Pana Sołtysa Lipki dotyczące świetlic. Świetlica wiejska                     

w Berkanowie przeznaczona była do sprzedaży, jednak nie znalazł się 
chętny kupiec. Jeśli zaś chodzi o budowę drogisto inwestycja ta wymaga 
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dużych nakładów pieniężnych, które w przyszłości będą pozyskiwane                   

z funduszy. 

 

♦ Wójt Pan Zdzisław Pawelec odpowiedział także na pytanie Pani Sołtys 

Świątczak. Realizacja kanalizacji ze środków unijnych kończy się na 

studzience kanalizacyjnej. Przyłącze pozostaje w gestii mieszkańców. 

Gmina ze swej strony będzie organizowała spotkanie informacyjne dla 

mieszkańców.  

♦ Chodnik w Lekowie powstanie w przyszłości. Będzie realizowany już               
w nowej technologii.  

♦ Wójt Pan Zdzisław Pawelec dokonał krótkiego podsumowania inwestycji 

gminnych. Zaznaczył, ze w ciągu ostatnich 2 lat skanalizowanych zostało 

sześć największych miejscowości w gminie. Wyremontowano kilka 

świetlic wiejskich. Ponadto wybudowano nowe place zabaw, następne 

inwestycje w tym zakresie czekają na realizację.  
♦ Wójt Pan Zdzisław Pawelec zachęcał także sołtysów do zawiązywania 

stowarzyszeń.  
 

• Sołtys Pani Maria Świątczak zadała pytanie Panu Krzysztofowi 
Wasicionkowi dotyczące wydatkowania kwoty 5 tysięcy złotych. Kwota 

ta pochodziła od Rady Sołeckiej i była przeznaczona na budowę chodnika 

przy cmentarzu w Lekowie.  

Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg Pan Krzysztof Wasicionek 

deklaruje pomoc w zakresie budowy rzeczonego chodnika. Proponuje, 

aby Gmina zajęła się zapewnieniem materiałów na budowę, a Zarząd 

Dróg ze swej strony zapewni realizację inwestycji. Pan Dyrektor 

zaznaczył, że problemem jest jeszcze odwodnienie zjazdów przy 

chodniku. 

 

 
Ad.10. PODJĘCIE UCHWAŁ 
 
Kierownik Referatu Rolnego Pani Krystyna Miodowska przedstawiła  osiem  

projektów uchwał, które radni podjęli w formie: 

 
- Uchwały Nr X/92/2011 

 
- w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy 

Miejscowości Kluczkowo 

(uchwałę podjęto jednogłośnie) 

 

- Uchwały Nr X/93/2011 
 

- w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy 

Miejscowości Lekowo 

(uchwałę podjęto jednogłośnie) 

- Uchwały Nr X/94/2011 
 

- w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy 

Miejscowości Łąkowo 
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(uchwałę podjęto jednogłośnie) 

 

- Uchwały Nr X/95/2011 
 

- w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy 

Miejscowości Bierzwnica 

(uchwałę podjęto jednogłośnie) 

- Uchwały Nr X/96/2011 
 

- w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego „Zabudowa 

jednorodzinna Krosino” 

(uchwałę podjęto jednogłośnie) 

 

- Uchwały Nr X/97/2011 
 

- w sprawie przyjęcia do realizacji projektu 

„Równe szanse w edukacji” finansowanego ze 

środków Europejskiego Funduszu 

Społecznego” 

(uchwałę podjęto jednogłośnie) 

 

- Uchwały Nr X/98/2011 
 

- w sprawie przyjęcia do realizacji projektu 

„Dogonić świat” finansowanego ze środków 

Europejskiego Funduszu Społecznego” 

(uchwałę podjęto jednogłośnie) 

 

- Uchwały Nr X/99/2011 - w sprawie powołania zespołu opiniującego do 

wyboru ławników 

(uchwałę podjęto jednogłośnie) 
 

Ad.11. ODPOWIEDZI NA INTERPELACJE I ZAPYTANIA 
 
Na interpelacje i zadane pytania odpowiedział Wójt Gminy Pan Zdzisław 
Pawelec. 
 

• Na pytanie zadane przez Radnego Pana Antoniego Giluka – sprawą 
fałszywych zgłoszeń dotyczących pożarów zajmuje się Straż Pożarna. 

Ustalają, czy zgłoszenia dokonane były z tego samego numeru telefonu. 

Jest podejrzany, ale aby móc podjąć dalsze kroki konieczne jest 

potwierdzenie, że co najmniej dwa spośród zgłoszeń pochodziły od jednej 

osoby.  

 

• Na pytanie Radnego Pana Łukasza Pugacza – przystanek w Bierzwnicy 

naprawiany był wielokrotnie i zawsze jest niszczony przez wandali. 

Droga zaś będzie naprawiona niebawem. 

 

• Na pytanie Radnej Pani Justyny Twardys – zaraz po zakończeniu sesji 

Rady Wójt poruszy kwestię zatrzymywania się autobusów na spotkaniu z 
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panią Markiewicz. Należy zapewnić dzieciom powracającym ze szkoły 

bezpieczeństwo. 

 

• Na pytanie Radnego Pana Krzysztofa Kaszuby – Pan Wójt będzie 

rozmawiał na temat zabezpieczenia terenu oraz budynków po byłym PGR 

z dyrekcją Agencji Nieruchomości Rolnych. 

 

• Na pytanie Sołtysa Pana Tadeusza Wilka – osoby niebędące strażakami 

oraz nieposiadające stosownych uprawnień nie są władne do tego, by 

palić gałęzie.  Należy je zwiórować.  
 

• Na pytanie Sołtysa Pana Adama Kępy – po zakończonej inwentaryzacji 

biblioteka przejdzie pod pieczę pani zajmującej się świetlicą. Nie zostanie 

utworzony oddzielny etat do obsługi biblioteki, a biblioteką będzie się 
zajmowała pani świetlicowa w ramach zajęć świetlicowych.  

 

• Na pytanie Sołtysa Pana Adama Bieńczaka - kradzieże zdarzają się 
wszędzie, bywa, że policja podejmuje interwencję zbyt późno. Należy 

ostrzec, za pośrednictwem sołtysów, osoby starsze i zalecić im 

ostrożność. Jest to prośba pochodząca od policji.  

 

Na pytania odpowiedzieli także zaproszeni goście: 

• Pan Marek Lewandowski na pytanie zadane przez Sołtysa Pana 

Lecha Lipkę – zbywanie nieruchomości jest możliwe wyłącznie                    

w drodze przetargu. Nieruchomość nie może być zbywana poniżej 

wyceny, a nie pojawił się oferent proponujący taką cenę. 
 

• Pan Krzysztof Wasicionek na pytanie zadane przez Sołtysa Pana 

Adama Kępę – w kwestii słupa znajdującego się w Kluczkowie 

zostanie złożony wniosek do Energetyki w Białogardzie z prośbą                  
o przebudowanie i okablowanie instalacji. Obecnie istniejący słup 

zagraża bezpieczeństwu publicznemu. Powiatowy Zarząd Dróg nie jest 

władny dokonać tego we własnym zakresie. Adekwatnie  należy 

postąpić ze słupami w Bierzwnicy.  
 

Ad.12. WOLNE WNIOSKI 
 
Sołtys Rusinowa Pan Adam Bieńczak zaprosił Radnych oraz władze Gminy na 

dożynki parafialne do Rusinowa, które odbędą się dnia 11 września 2011 roku. 

Ponadto podkreślił, że Rusinowo wygrało konkurs na przyjazne środowisku 

sołectwo na poziomie powiatowym.  
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Wójt Pan Zdzisław Pawelec zaprosił wszystkich sołtysów na szkolenie z 

zakresu tworzenia funduszy sołeckich, które odbędzie się dnia 14 września 

2011roku.  

 

 

Ad.13. Z A K O Ń C Z E N I E 
 
Kończąc obrady X/2011 Sesji Rady Przewodniczący Pan Krzysztof Kaszuba 

podziękował za uczestnictwo. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

Protokołowała                                                      Przewodniczący Rady 

                                                                                  

Wiesława Żmudzińska                                            Krzysztof Kaszuba 

 

 

Joanna Anglisz - Myszka 

 
 

 

 

 

                  

 

 
 

 

 

 


